
PROTOKÓŁ Nr XLII/22
z obrad sesji Rady Miejskiej w Chodczu

odbytej w dniu 11 sierpnia 2022 roku

           W obradach sesji uczestniczyło 10 radnych oraz:

Burmistrz Chodcza – Jarosław Grabczyński
Radca Prawny – Dorota Grabczyńska
Skarbnik Miasta i Gminy – Monika Matuszewska
a także sołtysi oraz pracownicy Urzędu Miasta i Gminy Chodecz.

Obrady sesji były transmitowane i nagrywane.

Proponowany  porządek  obrad

1. Otwarcie.
-     stwierdzenie prawomocności obrad,
- przyjęcie porządku obrad,
- przyjęcie  protokołu  z  poprzedniej sesji,

2.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.
-    przedłożenie informacji przez  Burmistrza Chodcza,
-    dyskusja,

3.  Sprawozdanie  o  odbytych  posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej  w  okresie
międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji.
       -  dyskusja,
4. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy 

Chodecz na rok 2022.
       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie – P. Skarbnik MiG Chodecz,
       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów,
       -     dyskusja,
       -     podjęcie uchwały Nr  XLII/285/22,
5.  Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej
Miasta i Gminy Chodecz na lata 2022-2033.
       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie  - P. Skarbnik MiG Chodecz, 
       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów,
       -     dyskusja,
       -    podjęcie uchwały Nr  XLII/286/22,

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Miasto i Gmina
Chodecz na rok szkolny 2022/2023.
       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie  - P. Daria Łukaszewicz,
       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów,
       -     dyskusja,
       -    podjęcie uchwały Nr  XLII/287/22,
7.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  nabycia  nieruchomości  położonych  w  miejscowości
Sławęckie Góry.
       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie  - P. Dorota Grabczyńska,
       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów,
       -     dyskusja,



       -    podjęcie uchwały Nr  XLII/288/22,

8.  Podjęcie  uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie  od Powiatu Włocławskiego
zadań z zakresu zimowego utrzymania dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych
dróg w sezonie zimowym 2022/2023.
       -   przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie – P. Dorota Grabczyńska,
       -   opinia Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej,
       -   dyskusja,
       -   podjęcie uchwały Nr XLII/289/22,
9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XLV/296/18 Rady Miejskiej w Chodczu z dnia
21  sierpnia  2018r.  w  sprawie  maksymalnej  liczby  zezwoleń  na  sprzedaż  napojów
alkoholowych odrębnie dla poszczególnych rodzajów napojów alkoholowych przeznaczonych
do spożycia w miejscu i  poza miejscem sprzedaży zasad usytuowania na terenie miasta i
gminy miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych.
       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie – p. Dorota Grabczyńska,
       -     opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska,
       -     dyskusja,
       -     podjęcie uchwały Nr  XLII/290/22,
10. Interpelacje i zapytania  radnych.
11. Sprawy bieżące  i  wolne wnioski.
12. Zakończenie obrad sesji.

Ad.1 Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.

    W sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Chodecz przy ul. Kaliskiej 2 o godz.13:00
Przewodnicząca Rady Miejskiej  w Chodczu – Pani  Anna Twardowska dokonała otwarcia
obrad XLII sesji Rady Miejskiej w Chodczu. Powitała radnych oraz pozostałe osoby obecne
na sali. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, iż w obradach sesji uczestniczy 10 radnych na
stan ustawowy 15 radnych, wobec powyższego obrady dzisiejszej sesji są prawomocne do
podejmowania  uchwał.  Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  przeszła  do  następnego  punktu
porządku obrad i  przedstawiła  proponowany porządek obrad,  doszły trzy punkty.  Poddała
porządek obrad sesji pod głosowanie. Za przyjęciem porządku obrad głosowało 10 radnych,
przeciw 0, wstrzymało 0, porządek został przyjęty. 
         Przewodnicząca stwierdziła, iż Rada Miejska będzie obradowała według przyjętego
porządku obrad. Następnie przekazała, iż protokół z obrad XLI sesji został sporządzony, był
wyłożony do wglądu, każdy zainteresowany miał możliwość zapoznania się z protokołem
w  biurze  rady.  Protokół  został  poddany  pod  głosowanie.  Za  przyjęciem  protokołu
Nr XLI/22 głosowało 10 radnych, przeciwnych 0, wstrzymujących 0. Przewodnicząca Rady
stwierdziła, iż protokół z poprzedniej sesji został przyjęty 10 głosami za.

Ad.2 Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.

    Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska poprosiła Burmistrza Chodcza
o przedłożenie sprawozdania z działalności międzysesyjnej. Burmistrz udzielił informacji, iż
w okresie międzysesyjnym miały miejsce wydarzenia, które pokrótce omówi: 



-  zakończyła  się  przebudowa dróg gminnych w miejscowościach  Sobiczewy,  Zieleniewo,
Brzyszewo z  tzw.  Polskiego  ładu  pierwszego  naboru,  pieniądze  już  dostaliśmy na  konto
gminy, nawet zostały przelane wykonawcy, cieszy że zostało to w miarę przez firmę szybko
zrobione.
- trwa przebudowa drogi gminnej w Zalesiu koło szkoły. 
- jesteśmy po przetargu na przebudowę, remonty świetlic wiejskich, które nam pozostały do
wyremontowania czyli Sobiczewy, Psary i Przysypka. Dwie firmy złożyły ofertę, będziemy
po dniu dzisiejszym po zmianach w budżecie wyłaniać wykonawcę.
-  został  rozstrzygnięty przetarg,  podpisana  również  umowa na  zakup i  dostawę laptopów
z oprogramowaniem w ramach projektu wsparcie dzieci z rodzin popegeerowskich. Około
116 laptopów zostanie sukcesywnie do nas dostarczanych i  będziemy je dystrybuować do
mieszkańców.
- dostaliśmy 100% dofinansowanie z PROWU na inwestycje związane z gospodarką wodno
ściekową około 2,5 mln zł. Na całe województwo byliśmy na miejscu 5 na liście z 70.
- zapraszam wszystkich mieszkańców, radnych, sołtysów na VII zabawy na wodzie, które
odbędą się 14 sierpnia na plaży miejskiej w Chodczu, ten będzie troszkę inny, wyjątkowy pod
tym względem, że komenda wojewódzka policji w Bydgoszczy będzie organizować w tym
samym czasie na plaży tzw. bezpieczny akwen czyli będzie propagować bezpieczeństwo nad
wodą, bezpieczne korzystanie ze wszystkich atrakcji związanych z wodą.
-  27  sierpnia  w  sobotę  będziemy  mieli  dożynki  parafialno-gminne.  Rozpoczynamy
o godz.13:30 paradą maszyn rolniczych tradycyjnie. Serdecznie wszystkich zapraszam. 
- 27 i 28 sierpnia będą dożynki wojewódzkie we Włocławku, część obrzędowa kulminacja jej
będzie 28 sierpnia na lotnisku w Kruszynie.

Dyskusji nie było. Na tym zakończono.

Ad.3 Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie  
      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji.

    Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  poprosiła  Przewodniczących  Komisji  stałych
o przedłożenie sprawozdań ze swych posiedzeń w okresie międzysesyjnym.              

1)  Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej  –   radny Łuczak Tomasz przedstawił,  iż  Komisja
w okresie międzysesyjnym nie obradowała.

2) Komisja Budżetu i Finansów – radny Feliniak Wiesław przedstawił, iż Komisja w okresie
międzysesyjnym obradowała raz. Przewodnia tematyka to zmiany do budżetu Miasta i Gminy
Chodecz na rok 2022 i WPF, które nam za chwilę Pani Skarbnik przedstawi szczegółowo.
Opinia Komisji w tej sprawie jest pozytywna. Komisja rozpatrywała pisma skierowane do
Komisji – odpowiedzi znajdują się w protokole. 

3) Przewodniczący Komisji  Rolnej  i  Infrastruktury Technicznej  – radny Feliniak Wiesław
przedstawił, iż w okresie międzysesyjnym Komisja odbyła jedno spotkanie. Na posiedzeniu
tym rozpatrywane  były  pisma  skierowane  do  Komisji,  odpowiedzi  i  wnioski  są  zawarte
w protokole.  W sprawach  podejmowany  był  temat  przejęcia  od  Powiatu  Włocławskiego
zadań z zakresu zimowego utrzymania dróg powiatowych i  ulic  leżących w ciągach tych
dróg. 



4) Przewodniczący Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska – radna Ewa Kwiatkowska
przekazała, iż w okresie międzysesyjnym Komisja nie obradowała.

5) Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu – radny Stempczyński Jerzy
przedstawił, iż Komisja w okresie międzysesyjnym nie obradowała. 

6) Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – radny Łuczak Roman przekazał, iż
w okresie międzysesyjnym Komisja nie obradowała.

Dyskusji nie było.

Ad.4  Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  budżetu  Miasta
i Gminy Chodecz na rok 2022.

                  Przewodnicząca o przedłożenie informacji  w sprawie podjęcia uchwały
zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Chodecz na rok 2022
poprosiła  Panią Skarbnik.  Pani  Monika Matuszewska poinformowała,  iż  w toku realizacji
budżetu  na  2022  rok  dokonuje  się  następujących  zmian  zarówno  po  stronach  dochodów
i wydatków. Zwiększono dotację w rozdziale 616 drogi publiczne gminne w paragrafie 609
o  kwotę  5.000.000,00  zł.  dofinansowanie  w  ramach  polskiego  ładu,  zwiększono  dotację
w  rozdziale  616  drogi  publiczne  gminne  w  paragrafie  635  o  kwotę  750.000,00  zł.
dofinansowanie z funduszu rozwoju dróg samorządowych; zwiększono dotację w rozdziale
616 drogi  publiczne  gminne  w  paragrafie  635  o  kwotę  113.400,00 zł.  umowa pomiędzy
Urzędem Wojewódzkim, a Gminą; pismem od wojewody kujawsko-pomorskiego zwiększono
dotację w rozdziale 711 urzędy wojewódzkie w paragrafie 270 o kwotę 27,09 zł. w związku z
nadaniem numeru PESEL obywatelom Ukrainy;  wprowadza się  do budżetu  gminy środki
finansowe z niewykorzystanych w terminie wydatków, które nie wygasają z upływem roku
budżetowego w rozdziale  75814 różne rozliczenia  finansowe w paragrafie  668 w kwocie
307.134,55  zł.;  pismem  od  wojewody  kujawsko-pomorskiego  zwiększa  się  dotację  w
rozdziale 80153 tj.  zapewnienie uczniom prawa do bezpłatnego dostępu do podręczników,
materiałów edukacyjnych lub materiałów ćwiczeniowych w paragrafie 201 o kwotę 10.167,36
zł.  z  przeznaczeniem  na  wyposażenie  szkół  w  podręczniki  i  materiały  edukacyjne  lub
materiały ćwiczeniowe; pismem od ministerstwa finansów zwiększa się dotację w rozdziale
80195 pozostała działalność w oświacie i wychowaniu w paragrafie 270 w kwocie 3.932,00
zł.  z  przeznaczeniem  na  realizację  dodatkowych  zadań  oświatowych  związanych  z
kształceniem i opieką nad dziećmi i uczniami będącymi obywatelami Ukrainy; pismem od
wojewody kujawsko-pomorskiego w Bydgoszczy zwiększono dotację w rozdziale 85219 tj.
ośrodki pomocy społecznej w paragrafie 201 w kwocie 1.713,00 zł.  z przeznaczeniem na
wypłacenie wynagrodzenia za sprawowanie opieki oraz na obsługę tego zadania;  zwiększono
dotacje  w  rozdziale  92195  pozostała  działalność  w  kulturze  i  ochronie  dziedzictwa
narodowego o kwotę 460.321,00 zł.  dofinansowanie z PROW; pozostałe zmiany w planie
finansowym zarówno po stronie dochodów i  wydatków dokonuje się w celu zapewnienia
realizacji zadań. Wprowadza się nowe zadania inwestycyjne czyli przebudowa drogi gminnej
nr 191320C w miejscowości Gawin gmina Chodecz w kwocie 1.520.000,00 zł.; przebudowa
drogi  gminnej  w  miejscowości  Łanięta  działka  nr  57  obręb  Łanięta  gmina  Chodecz
dokumentacja w kwocie 8.000,00 zł.; przebudowa dróg gminnych na terenie gminy Chodecz
w kwocie 5.300.000,00 zł.; wykup działki nr 34/2 położonej w miejscowości Sławęckie Góry



w kwocie  15.000,00  zł.;   poprawa  stanu  gospodarki  wodno  ściekowej  na  terenie  gminy
Chodecz dokumentacja w kwocie 25.000,00 zł.; rozbudowa monitoringu wizyjnego na terenie
miasta Chodecz – wiatrak Koźlak w kwocie 25.000,00 zł.; przebudowa i wyposażenie świetlic
wiejskich w Psarach, Przysypce i Sobiczewach, gmina Chodecz w kwocie 1.000.000,00 zł.;
przebudowa drogi gminnej  nr 191347C w miejscowości  Kromszewice,  gmina Chodecz w
kwocie 480.000,00 zł. Zwiększa się też plan dotacji przydomowe oczyszczalnie ścieków o
kwotę 12.000,00 zł.  Na tym zakończono. Radni pytań nie mieli. O opinię została poproszona
Komisja  Budżetu  i  Finansów.  Wiesław  Feliniak  przedłożył  informację,  iż  opinia  jest
pozytywna. Przewodnicząca odczytała projekt uchwały następnie uchwała została poddana
pod  głosowanie.  Za  głosowało  10  radnych,  przeciw  0,  wstrzymujących  0.  Uchwała  Nr
XLII/285/22 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad.5  Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej Miasta i Gminy Chodecz na lata 2022 – 2033.

                           Przewodnicząca o przedłożenie informacji w sprawie w/w uchwały poprosiła
Panią Skarbnik.  Pani  Monika Matuszewska poinformowała,  iż  zgodnie z  wprowadzonymi
zmianami  do  uchwały  budżetowej  na  2022  rok  dotyczących  dochodów,  wydatków,
przychodów,  rozchodów  jak  i  również  zadań  inwestycyjnych  dokonuje  się  zmian  w
załączniku nr 1 i 2. Zmiany polegają na zwiększeniu dochodów do kwoty 49.656.420,58 zł. i
wydatków do kwoty 52.125.998,06 zł., jak również realizacji zadań inwestycyjnych na łączną
kwotę 23.752.550,00 zł. Planowane przychody to kwota 4.610.372,28 zł. planowane rozchody
to kwota 2.140.794,80 zł. Deficyt budżetu na 2022 rok stanowi kwotę 2.469.577,48 zł. Na
tym zakończono.  Radni  pytań nie  mieli.  O opinię  została  poproszona Komisja  Budżetu  i
Finansów. Wiesław Feliniak przedłożył informację, iż opinia jest pozytywna. Przewodnicząca
odczytała projekt uchwały następnie uchwała została poddana pod głosowanie. Za głosowało
10 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr XLII/286/22 została podjęta  i stanowi
załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 6 Podjęcie uchwały w sprawie  określenia średniej ceny jednostki paliwa w Miasto
i Gmina Chodecz na rok szkolny 2022/2023.

                          Przewodnicząca o przedłożenie informacji w sprawie w/w uchwały poprosiła
Panią Darię Łukaszewicz. Pani Daria poinformowała, iż ustawa z dnia 16 października 2019r.
o zmianie ustawy Prawo oświatowe oraz niektórych innych ustaw określa  zasady zwrotu
rodzicom kosztów przewozu dzieci  niepełnosprawnych do szkół i  placówek oświatowych,
jeżeli  dowożenie  zapewniają  rodzice.  Zgodnie  z  zapisem  art.39a  ust.3  ustawy  Prawo
oświatowe rada gminy została zobowiązana do określenia średniej ceny jednostki paliwa na
każdy rok szkolny w drodze uchwały, uwzględniając ceny jednostki paliwa w gminie. Do
wyliczenia  średniej  ceny jednostki  paliwa  w gminie  Chodecz  na  rok  szkolny 2022/2023,
przyjęto  średnie  ceny  paliw  na  stacji  paliw  w  Chodczu.  Mając  na  uwadze  powyższe,
konieczne jest podjęcie przedmiotowej uchwały. Na tym zakończono. Radni pytań nie mieli.
O  opinię  została  poproszona  Komisja  Budżetu  i  Finansów.  Wiesław  Feliniak  przedłożył
informację, iż opinia jest pozytywna. Przewodnicząca odczytała projekt uchwały następnie



uchwała  została  poddana  pod  głosowanie.  Za  głosowało  10  radnych,  przeciw  0,
wstrzymujących  0.  Uchwała  Nr  XLII/287/22  została  podjęta   i  stanowi  załącznik  do
niniejszego protokołu.

Ad. 7 Podjęcie uchwały w sprawie  nabycia nieruchomości położonych w miejscowości
Sławęckie Góry.

               Przewodnicząca o przedłożenie informacji w sprawie w/w uchwały poprosiła Panią
Dorotę Grabczyńską. Pani Dorota poinformowała, iż mając na uwadze zajęcie  części działek
29,30,31,32,34 obręb Zalesie pod budowaną drogę gminną, celowym jest wykupienie przez
Miasto  i  Gminę Chodecz  gruntów pod wykonaną inwestycją.  Zgoda na  nabycie  gruntów
dotyczy działek będących wynikiem podziału działek nr 29,30,31,32,34, o powierzchni, która
ostatecznie zostanie ustalona w wyniki podziału, oscylującej w granicach 250 m2. Na tym
zakończono.  Radni  pytań  nie  mieli.  O  opinię  została  poproszona  Komisja  Budżetu  i
Finansów. Wiesław Feliniak przedłożył informację, iż opinia jest pozytywna. Przewodnicząca
odczytała projekt uchwały następnie uchwała została poddana pod głosowanie. Za głosowało
10 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr XLII/288/22 została podjęta  i stanowi
załącznik do niniejszego protokołu.

Ad.  8  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  przejęcie  od  Powiatu
Włocławskiego  zadań  z  zakresu  zimowego  utrzymania  dróg  powiatowych  oraz  ulic
leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2022/2023.

                         Przewodnicząca o przedłożenie informacji w sprawie w/w uchwały poprosiła
Panią Dorotę Grabczyńską. Pani Dorota poinformowała, iż Powiat Włocławski wystąpił do
Burmistrza Chodcza o przejęcie przez Miasto i Gminę Chodecz zimowego utrzymania dróg
powiatowych w sezonie zimowym 2022/2023.Mając na uwadze:
- dotychczasowe pozytywne doświadczenie w tym zakresie,
- dobrze układającą się współpracę z Powiatem Włocławskiem,
- możliwość połączenia w/w zadania z zimowym utrzymaniem dróg gminnych,
przejęcie  przez  Miasto  i  Gminę  Chodecz  od  Powiatu  Włocławskiego  zadań  z  zakresu
zimowego utrzymania dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie
zimowym 2022/2023 należy uznać w pełni za uzasadnione. Na tym zakończono. Radni pytań
nie mieli.  O opinię została poproszona Komisja Rolna i Infrastruktury Technicznej. Wiesław
Feliniak przedłożył informację, iż opinia jest pozytywna. Przewodnicząca odczytała projekt
uchwały  następnie  uchwała  została  poddana  pod  głosowanie.  Za  głosowało  10  radnych,
przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr XLII/289/22 została podjęta  i stanowi załącznik
do niniejszego protokołu.



Ad. 9 Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XLV/296/18 Rady Miejskiej w Chodczu
z dnia 21 sierpnia 2018r. w sprawie maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów
alkoholowych  odrębnie  dla  poszczególnych  rodzajów  napojów  alkoholowych
przeznaczonych do spożycia w miejscu i poza miejscem sprzedaży zasad usytuowania na
terenie miasta i gminy miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych.

                       Przewodnicząca o przedłożenie informacji w sprawie w/w uchwały poprosiła
Panią  Dorotę  Grabczyńską.  Pani  Dorota  poinformowała,  iż  uchwała  w  tej  treści  była
podejmowana na  poprzedniej  sesji  Rady Miejskiej  w lipcu,  treść  jest  identyczna,  Nadzór
z  Urzędu  Wojewódzkiego  prosił  o  uszczegółowienie  uzasadnienia  uchwały  tak,  by  jasno
wynikało to, jak zwiększenie tych punktów sprzedaży alkoholu wpłynie na gminny program
profilaktyki rozwiązywania problemów alkoholowych. Na tym zakończono. Radni pytań nie
mieli.  O  opinię  została  poproszona  Komisja  Obywatelska  i  Ochrony  Środowiska.  Ewa
Kwiatkowska  przedłożyła  informację,  iż  opinia  jest  pozytywna.  Przewodnicząca  wraz
z   Wiceprzewodniczącym  Wiesławem  Pietrzakiem  odczytali  projekt  uchwały  następnie
uchwała  została  poddana  pod  głosowanie.  Za  głosowało  10  radnych,  przeciw  0,
wstrzymujących  0.  Uchwała  Nr  XLII/290/22  została  podjęta  i  stanowi  załącznik  do
niniejszego protokołu.

Ad. 10 Interpelacje i zapytania radnych.

       Radni nie zgłaszali interpelacji.

Ad. 11 Sprawy bieżące  i  wolne wnioski.

       Nikt z obecnych na sali nie zabrał głosu. 

Ad. 12 Zakończenie  obrad  sesji.

        Przewodnicząca  Rady Miejskiej  powiedziała,  iż  zamyka  obrady XLII  sesji  Rady
Miejskiej  w  Chodczu  i  dziękuje  za  przybycie  radnym  oraz  pozostałym  gościom.  Sesja
zakończyła się o godz. 13:42.

                                                                                Przewodniczący 
                                                                                Rady Miejskiej

                                                                                 Anna Twardowska

Sporządziła:
Łukaszewicz Daria 


